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tárgy : írásbeli választ igényl ő kérdés

Tisztelt Házelnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgy ű lésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014 .

(II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján „Miért nem tartja be az EMMI az

egyes kimagasló sporteredmények állami jutalmáról szóló, 2013-as Kormányrendelete t
2.0?” címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltánnak, az

Emberi Erőforrások Minisztériumának vezetőjéhez .

Tisztelt Miniszter Úr !

2013-ban a kolumbiai Caliban rendezték meg a nem olimpiai számok világjátékát, ahol kivál ó
eredménnyel szerepeltek a magyar versenyz ők. A kajak-kenu szakág öt aranyéremmel zárta a
játékokat. Az egyes kimagasló sporteredmények állami jutalmáról szóló, 200/2013 . (VI. 13 . )
Kormányrendelet 1 § c) pontja szerint a Nemzetközi Világjátékok Szövetsége által szervezett
játékokon eredményes sportolók állami jutalomban részesülnek . A kajak-kenu szaká g
azonban, még a mai napig nem kapta meg a hivatkozott Kormányrendeletben őket megillető
jutalmat . Információim szerint a választókerületben is vannak olyan sportolók, akik érintettek

az ügyben, és kénytelenek voltak bírósághoz fordulni, a tekintetben, hogy az Ön által vezetet t
minisztérium rendeletben elő írt kötelezettségének eleget tegyen .

2016. július 27-én e témában benyújtott írásbeli kérdésemre Rétvári Bence államtitkár ura t
bízta meg válaszadással . Államtitkár úr 2016. augusztus 11-én kelt válaszát azonban nem ál l

módomban elfogadni . E szerint ugyanis „az IWGA Világjátékokon a meghívásos sportága k
ad hoc jelleggel, az aktuális szervezők egyedi kérésére, kiegészít ő módon és csupán
ideiglenesen, azaz vissza nem térő módon szerepelnek a versenyprogramban. Ennek
következtében a meghívásos sportágakban született eredményeket az IGWA nem számítj a
sem a hivatalos versenyprogramban szereplő sportágak versenyszámaiban elért
eredményekhez, sem pedig a hivatalos éremtáblázatához .”



Szíves figyelmébe ajánlom a Magyar Olimpiai Bizottság 2014 . március 17–i elnökségi üléséne k
jegyzőkönyvét . Borkai Zsolt a Bizottság elnöke szerint meg kellett vizsgálni, hogy a kajak-ken u
sportág versenyszámai a Világjátékok hivatalos vagy nem hivatalos részét képezték. Ezze l
kapcsolatban folyt levelezés az IWGA-val . A Világjátékok Alapszabályában a „hivatalos”,
illetve a „nem hivatalos” kifejezések nem szerepelnek . Az Alapszabály egyenlőnek tekinti az
eredményeket.

A fent idézett jegyzőkönyv szerint továbbá, Dr . Leyrer Richárd arról tájékoztatta a MOB
elnökségét, hogy több alkalommal egyeztetett az EMMI Sportért Felel ős Államtitkárságával a
kajak-kenu sportágban kifizethető jutalmakról . Szekeres államtitkár úr megerősítette, hog y
amennyiben az elnökség elfogadja a Cali Világjátékokon a kajak-kenu sportágban
eredményesen szerepelt versenyzők és felkészítőik jutalmazására vonatkozó javaslatot, az
államtitkárság kész kifizetni a jutalmakat . Államtitkár úr és helyettes államtitkár úr többszö r
tájékoztatta arról, hogy pozitív döntés esetén kifizetési hajlandóság mutatkozik részükr ő l .
21/2014/Elnökségi határozat szerint a Magyar Olimpiai Bizottság elnöksége a
sportszövetségek javaslata alapján 7 igen, 0 nem szavazattal és 1 tartózkodással jóváhagyta a
2013 . évi Cali Világjátékokon a hivatalos és meghívott sportágakban eredményesen szerepel t
versenyzők és a felkészítésükben közreműködő edzők, sportszakemberek, nevelőedzők
jutalmazására vonatkozó el őterjesztést .

Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiekre tekintettel az alábbi kérdésekre várom válaszát :

Mi indokolja, hogy az Emberi Erőforrások Minisztériumának egy bírósági ítéletre va n
szüksége ahhoz, hogy magára nézve kötelezővé tegye a 2013-ban elfogadott
Kormányrendelet?

Ki a felelős azért, hogy a kajak-kenu szakágban a 2013-as Világjátékokon kimagasl ó
eredményt elérő és így hazánk hírnevét öregbítő sportolók, még a mai napig ne m
kapták meg a rendeletben előírt jutalmat?

A Világjátékok Alapszabályában a „hivatalos”, illetve a „nem hivatalos” kifejezése k
nem szerepelnek, ahogy arra Rétvári Bence államtitkár úr 2016. augusztus 11- i
válaszában utalt. Az Alapszabály egyenlőnek tekinti az eredményeket . Mi indokolj a
tehát, hogy az EMMI ezt figyelmen kívül hagyva még mindig nem fizette ki a 14 0
millió forintot ?

A MOB elnöksége 2014 . március 17-i ülésén támogatta a 2013 . évi Cali
Világjátékokon a hivatalos és meghívott sportágakban eredményesen szerepel t
versenyzők és a felkészítésükben közreműködő edzők, sportszakemberek ,
nevelőedzők jutalmazására vonatkozó előterjesztést . Így a maratoni kajak - kenuban
résztvevők jutalmazását . Mivel magyarázza, hogy - bár a MOB elnökség elfogadta a
javaslatot - az államtitkárság több ígéretével ellentétben a mai napig nem fizette ki a
per tárgyát képező jutalmakat?



A Fővárosi Törvényszék 2016. április 12-én tartott tárgyalási jegyzőkönyve szerint az
Önök jogi képvisel ője egyértelműen és határozottan kijelentette : az alperes nem az
alapján különböztette meg az állami jutalom kifizetését, hogy a felperesek bemutat ó
sportágon vettek részt. Vagyis a bemutató sportágakon elért eredmények után i s
járhatna az alperesi álláspont szerint az állami jutalom, amennyiben hivatalo s
jegyzőkönyvet határid őben benyújtották volna." Tehát Rétvári Bence államtitkár úr
előző írásbeli kérdésemre adott válasza, miszerint a F ővárosi Törvényszék elő tt
folyamatban lévő per feladata annak eldöntése, hogy az egyes kimagasl ó
sporteredmények állami jutalmáról szóló 200/2013 . (VI . 13 .) Korm. rendelet alapján a
meghívásos sportágban (így a maratoni kajak-kenuban) eredményesen szerepl ő
sportolók és a felkészítésükben közrem űködő sportszakemberek állami jutalomra
jogosultak-e - nem áll összhangban az önök jogi képvisel ője által tett határozott é s
egyértelmű kijelentésével . Mi az oka ennek ?

A Caliban megrendezésre került világjátékokon elért eredmények után mely sportolók ,
edzők, nevelőedzők voltak jogosultak állami jutalomra? Ezen kifizetésekhez
rendelkezésre álltak-e hivatalos jegyzőkönyvek? Tekintettel arra, hogy a maratoni
kajak-kenuban eredményesen szereplő sportolók és a felkészítésükben közreműködő
sportszakemberek jutalma több éve elmaradó kifizetésének egyik oka a jegyzőkönyv
hiánya .

Várom megtisztel ő válaszát !

2016. augusztus 25 .

dr. a• o Sza• olcs
országgyű lési képviselő

(Együtt)
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